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A-L cunoaște 
pe păstor.

A-l căuta pe cel 
pierdut.

A ridica punți. A da mărturie

A face o 
chemare.

După ce realiza conexiuni cu 
oamenii, Isus le adresa chemarea: 
«veniți după Mine».

Și noi suntem chemați ca să rostim 
această importantă chemare, 
invitând pe ceilalți să Îl urmeze pe 
Isus și să găsească astfel mântuirea. 
Pașii pe care trebuie să îi urmăm 
până în acest punct sunt următorii:



«Eu sunt Păstorul cel bun. Eu Îmi cunosc oile 
Mele, şi ele Mă cunosc pe Mine» (Ioan 10:14)

Oile cunosc vocea păstorului și Îl urmează. 
Cum pot eu să ascult vocea lui Isus și să o disting 
de cea a dușmanului?

Prin 
contactul cu 

natura.

Prin 
circumstanțe și 

fapte 
providențiale.

Prin 
influența 
Duhului 
Sfânt.

Prin 
cuvintele și 

faptele 
oamenilor 

pioși.

Prin 
Cuvântul 

Său.

Când, cu ajutorul lui Dumnezeu vom fi capabili 
să distingem și să urmăm vocea lui Isus, vom fi 
pregătiți să îi conducem pe ceilalți la El.

Imitându-l pe Isus, luând parte la lepădarea lui de sine și având o dispoziție sinceră 
de slujire, ceilalți vor observa și vor dori să ne urmeze. Acela este momentul de a-i 
ghida înspre Păstor, a le arăta cum să Îi distingă vocea și să Îl urmeze. 



«Care om dintre voi, dacă are o sută de oi, şi pierde pe una din ele, nu 
lasă pe celelalte nouăzeci şi nouă pe islaz, şi se duce după cea pierdută, 
până când o găseşte?» (Luca 15:4)

Cu toate că Dumnezeu este puternic și poate 
să atragă la Sine persoanele până acolo unde 
suntem noi, nu aceasta este metoda pe care 
ne-a predat-o. El ne cere să Îi urmăm exem-
plul, să-l căutăm pe cel pierdut (Luca 19:10).

A-i căuta pe adventiștii rătăciți.

A-i căuta pe membrii altor confesiuni 
creștine.

A căuta persoane străine 
creștinismului (mahomedani, budiști, 
agnostici, atei, …).

Cu toate că ne poate fi mult mai ușor să 
căutăm un grup concret, nu trebuie să 
uităm că toate aceste grupuri au nevoie să 
fie căutate, salvate și aduse la staul.



«Isus, când a ajuns la locul acela, Şi-a ridicat 
ochii în sus, şi i-a zis: „Zachee, dă-te jos de 
grabă, căci astăzi trebuie să rămân în casa ta.“» 
(Luca 19:5)

Noi suntem puntea. Creștini care Îl iubesc cu 
adevărat pe Dumnezeu și sunt nerăbdători să 
alimenteze prietenii trainice. 
Dacă suntem complet pătrunși de dragostea și 
harul lui Dumnezeu față de păcătoși, vom căuta 
cu înflăcărare în mulțime pe cei scunzi în statura 
spirituală și cu dragoste și interes îi vom 
conduce la Isus.

O punte folosește pentru a ajunge într-un loc 
inaccesibil. Zacheu, datorită staturii lui, nu 
putea ajunge la Isus. Dar Isus a ridicat o 
«punte», sub forma unei autoinvitații, pentru a 
putea relaționa personal cu el. 
Avem nevoie de o viziune spirituală pentru a 
putea ridica punți între Isus și mulțimea care nu 
poate să Îl vadă. Dar ce punți putem ridica?



«Aceste lucruri vi se vor 
întâmpla ca să fiţi mărturie.» 

(Luca 21:13)
A lega prietenii; a ne îngriji de nevoile lor; a le 
satisface în măsura posibilităților noastre; a 
ne ruga pentru ei; a le câștiga încrederea…

Toate acestea sunt incluse în planul lui 
Dumnezeu pentru a ne pune în legătură cu 
ceilalți oameni.

Dar a rămâne aici înseamnă a nu realiza 
lucrarea. Trebuie să îi câștigăm pentru Hristos.

A li-L prezenta pe Isus este punctul principal. 
În timp ce ne îngrijim de ceilalți și le câștigăm 
încrederea trebuie să Îl introducem pe Isus în 
viața lor. 

Modalitatea cea mai eficientă este mărturia 
personală: a povesti cum a schimbat Isus viața 
noastră. 



«Iată Eu stau la uşă, şi bat. Dacă aude cineva glasul meu şi deschide 
uşa, voi intra la el, voi cina cu el, şi el cu Mine.» (Apocalipsa 3:20)

Cu toate că nu sunt conștienți de 
aceasta, toți sunt chemați de Duhul 
Sfânt. Este bătaia lui Isus la poarta inimii. 
Când cineva deschide timid poarta 
pentru a vedea cine bate, Isus se prezintă 
înaintea lor în persoana fiilor Săi pioși.

Cum nu știm cine este pregătit să 
răspundă chemării, nici momentul 
oportun pentru aceasta, trebuie să ne 
realizăm constant lucrarea și în 
comuniune cu Dumnezeu. 

El ne va ajuta să facem chemarea în momentul oportun. Această chemare nu 
poate suna la infinit, și fără ea nu Îl pot accepta pe Isus.

Vom fi la ușă când persoanele își vor deschide inimile pentru a li-L putea 
prezenta pe Isus? 



«Domnul Hristos va da slujitorilor Săi aceeaşi iubire
stăruitoare, puternică, pe care chiar El însuşi o are în
căutarea celor pierduţi. Noi nu trebuie numai să spunem:
„Veniţi!” Sunt unii care aud chemarea, dar urechile lor sunt
prea surde ca s-o înţeleagă. Ochii lor sunt prea orbi ca să
vadă ceva bun pregătit pentru ei. Mulţi îşi dau seama de
marea lor decădere. Ei spun: „Eu nu sunt vrednic să fiu
ajutat, lăsaţi-mă singur”. Dar lucrătorii nu trebuie să se
dezarmeze. Cu o iubire plină de duioşie şi milă să ne
apropiem de cei descurajaţi şi neajutoraţi. Să le dăm din
curajul nostru, din speranţa şi tăria noastră. …

Dacă slujitorii lui Dumnezeu vor umbla cu El prin credinţă,
El le va da putere în solia lor. Ei vor fi făcuţi în stare să
prezinte iubirea Sa, cum şi primejdia de a respinge harul lui
Dumnezeu, în aşa fel încât oamenii vor fi determinaţi să
accepte Evanghelia»

E.G.W. (Parabolele Domnului Isus Hristos, pag. 236)
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